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Összefoglaló 

 

Az itt következő oldalakon keresztül szeretném, röviden és lényegre törően bemutatni a 

Záródolgozatomat. Összefoglalni a motivációmat és a tartalmát. A legfőbb témám Sástó 

lehetőségei és a Sástó étterem fejleszthetősége, korlátjai voltak. Ezért a szakirodalmi 

áttekintőben is szerettem volna viszonyítani ehhez a két motívumhoz. A munkámat öt fő 

fejezetre lehet bontani a bevezetéstől az összefoglalóig.  Az irodalmi áttekintésben az után 

szeretettem volna kutatni, hogy egy látogató, turista szemszögéből mik lehetnek a Mátra 

térségnek a főbb vonzerői, amelyek kiemelt desztinációvá teszik a térséget. Kutatásaim alapján 

hamar kiderült, hogy a Mátra egy nagyon komplex élménycsomaggal szolgáltató úticél. 

Beszélhetünk, mint kiemelkedő célpontról a Kékestetőről, amely Magyarország legmagasabb 

pontja vagy Mátraszentistvánról, mint síparadicsomról. Vagy éppen Sástóról, amely a legtöbb 

attrakcióhoz elérhető távolságban nyújt étkezés, szállás és szórakozási lehetőséget. A Mátrának, 

mint turisztikai terméknek, természetesen a nagyszerű éghajlat mellett nem hagyhatjuk 

figyelmen kívül a térség gyógy- turizmusára épülő attrakciókat. Itt meg kell említeni a 

mátraházi tüdőgyógyintézetet vagy a mátraderecskei Moffetát.  De részletesen kitértem a 

hagyomány őrzés fontos szerepére a gasztronómián keresztül, valamint, hogy az egyik 

legkiemelkedőbb borvidéke Magyarországnak a Mátra és vonzáskörzete.  

A következő fejezetben a Mátrai turizmus jövőjének jártam utána a TURIZMUS 2.0 

segítségével.  A fejlesztésekről elmondható, hogy e az utóbbi években szabályozott mederben 

halad előre, a turisztikai térségek fejlesztésének állami feladatairól szóló 2016. évi CLVI. 

törvénynek köszönhetően. A jogszabály több elemet is megalkotott, amely képes fellendíteni a 

turizmust egyes térségekben. Ezek központjában az a paragrafus a legkiemelkedőbb, amely 

elkezdi egy kollektív irányba vinni az adott régió program-palettáját és nem csak egy helyi 

attrakció fejlesztésére irányul.  

Ezek után utána jártam, hogy az utóbbi időben, milyen mértékben növekedett vagy 

éppen mérséklődött a térségben a szálláshelyek, vendégek, vendég éjszakák száma. A térség is 

megszenvedte a COVID-19-es járványt ahogy az egyész piaci szegmens, ezért azt az időszakot nem 

behatóan vizsgáltam.  A kutató munka után megállapítottam a tényt, hogy az utóbbi két évben 

folyamatos fejlődés figyelhető meg mind a szálláshelyekben mind a vendégek számában. A 2022-es 

kimutatás kiemelkedő az utóbbi évekhez képest is.  



Fontos felfedezni azt a tényt, hogy minél több és magasabb minőségű szálláshely érhető el a 

térségben, annál hosszabb ideig fognak a desztináción tartózkodni a vendégek. Ebből következik, hogy 

nem kell sietni a programokkal és igénybe vehetnek más szolgáltatásokat is ez pedig pozitív hatással 

van az egész Mátrai turizmusra.  

A folytatásban összehasonlítottam és összevetettem a Mátra falusi turizmusát az egész 

magyarországi falusi turizmusát. Utána jártam a rural turizmus múltjának és a mostani helyzetnek, 

milyen mértékben érdeklődnek a vendégek az ilyen féle szolgáltatások iránt. Ezt a térségben Abasári 

példán keresztül mutattam be.  Az utolsó irodalmi forrásból összeállított fejezet részemben, részletesen 

megnéztem egyes turisztikai szegmenseket, amelyek kiemelt célok lehetnek az érdeklődők számára.  

Az általánosítva elmondható, hogy a Mátra sokkal nagyobb keresletet és generálhatna 

programlehetőségeinek és attrakcióinak köszönhetően, ha megfelelően lenne marketing 

kommunikálva a térség.   

A záródolgozatom ezen pontok után elérkezett a fő témájához Sástó ezen belül a Sástó Étterem 

fejlesztésére. Egy rövid történelmi betekintés után, amelyben felvázoltam hogyan és mint alakult Sástó 

és hogy most hol áll a mátrai turizmus spektrumán.  Itt bemutattam mi is alkotja Sástó 

programlehetőségeit esetleg hiányosságaira hívtam fel a figyelmet. Ebben a következő pontban 

részletesebben kitértem és igyekeztem megoldást találni a problémákra, hogy egy élhető és egy 

fenttarthatóbb Mátrát kaphassunk a közeljövőben. Ezek közül parkolási lehetőségek bővíthetőségére 

tértem ki, a nem megfelelő kerékpárút veszélyeire vagy éppen milyen programokkal, infrastruktúrával 

lehetne egész évben érdekessé varázsolni Sástót, hogy ne csak a nyári fő szezonban hívogassa a 

vendégeket. 

Végül, de nem utolsó sorban kitértem arra is, hogy hogyan tudtam kamatoztatni a 

tanulmányaim alatt megszerzett tudást a gyakorlatom elvégzése közben. Milyen nehézségek és 

feladatköröket kaptam melyeket igyekeztem teljes tudásom és akaratom segítségével teljesíteni.  

Rengeteg mindent tanultam ez idő alatt is és hasznosíthattam gazdasági, kommunikációs és turisztikai 

tudásomat, melyeket úgy érzem sikerült elmélyítenem.  Ezt letudva idealizáltam egy fenttartható jól 

kiépített, jól felszerelt Éttermet, ahogy a legproduktívabban és leggazdaságosabban tudna működni a 

komplexum. Ajánlásomban programlehetőségeket tüntettem fel, infrastrukturális beruházásokra 

hívtam fel a figyelmet.  

Összegezve elmondhatom, hogy érdekes és izgalmas volt utána járni a Mátra, Sástó adta 

lehetőségeknek, attrakcióknak. Ahogy a térség bemutatta nekem, ez egy együtt lélegző közösség és 

saját érdekein felül a legfontosabb a vendégek érdeke, amelyet szerintem minden keresletet kielégíteni 

igyekvő szakember szeme előtt tart a mindennapok folyamán.  


